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Posiedzenia Prezydium WRDS 

maj 2022 
 23.05.2022  1. Informacja Wojewody Dolnośląskiego w związku z migracją 

obywateli Ukrainy. 

2. Problematyka postępowania w sprawie przyznania zgody na 

wykonywanie pracy przez lekarzy Ukraińskich wydawanej przez 

Ministra Zdrowia. 

3. Informacja na temat projektu programu Fundusze Europejskie dla 

Dolnego Śląska 2021-2027. 

 

   

 

 

- Wojewoda Dolnośląski przekazał zebranym najnowsze informacje 

dotyczące przemieszczania się i dyslokacji obywateli Ukrainy na Dolnym 

Śląsku, podkreślając, że bardzo trudno administracyjnie decydować, w 

jakich miejscach mają mieszkać i pracować. Trudno jest także oszacować 

liczbę obywateli Ukrainy przebywających na Dolnym Śląsku.  

Z logowania kart telefonicznych wynika, że w szczytowym okresie było 

ich ok. 160 tys., dziś jest 142 tys. Szacuje się jednak, że jest ich obecnie od 

180 tys. do 190 tys. (dodatkowo – dzieci). Zauważalne są powroty do 

Ukrainy. Wojewoda ocenił też proces włączania uczniów ukraińskich w 

polski system edukacji. Jego celem było przede wszystkim konieczność 

socjalizacji młodych ludzi. Okazało się jednak, że dzieci po dwóch 

miesiącach są w stanie opanować biernie język polski, więc nie ma 

problemu z przekazywaniem wiedzy. Wojewoda przedstawił także obecny 

stan rozliczeń z podmiotami prywatnymi, samorządami i indywidualnymi 

mieszkańcami za pobyt osób uchodźczych i wyzwaniami w tym zakresie. 

Dodał także, że o 7 procent wzrośnie zapotrzebowanie na usługi sektora 

ochrony zdrowia, co będzie też wyzwaniem dla budżetu państwa i 

samorządów.  

 

- Marszałek Województwa Dolnośląskiego w odniesieniu do projektu 

programu Fundusze Europejskie dla Dolnego Śląska 2021-2027 przekazał 

informacje, że obecnie nie jest jeszcze podpisana umowa partnerska, trwają 

negocjacje państwa polskiego z KE. Wynegocjowana wcześniej kwota 1 

mld 643 tys. EURO dla Dolnego Śląska nie jest zagrożona. Jednakże mimo 



negocjacji Subregion Zgorzelecki nie otrzymał środków z Funduszu 

Sprawiedliwej Transformacji. 

 

- Marszałek poruszył też problem finansowania pobytu osób uchodźczych 

w Polsce. Ze strony UE padła propozycja, aby przeznaczyć na to środki, 

które nie zostały wykorzystane w ramach RPO (poprzedniej perspektywy). 

Zdaniem Marszałka sprawiedliwie byłoby, aby wszystkie regiony UE 

złożyły się na specjalny fundusz przeznaczony na ten cel.  

 

- W tej sprawie ustalono, że zostanie przygotowane stanowisko.  

- Problematykę postępowania w sprawie przyznania zgody na 

wykonywanie pracy przez lekarzy Ukraińskich wydawanej przez Ministra 

Zdrowia przedstawił Prezes Dolnośląskiej Rady Lekarskiej. Mówił, że 

wszelką pomoc obywatel Ukrainy mogą uzyskać w DIL-u, jednakże 

obecnie jest bardzo mało zgłoszeń.  

 

- Wiceprezes Dolnośląskich Pracodawców przedstawiła informację na 

temat posiedzeń Zespołu ds. rynku pracy, edukacji, kształcenia 

ustawicznego i Zespołu ds. rozwoju regionalnego. 

  

- Ustalono także wstępnie, że następne posiedzenie Prezydium odbędzie 

się 22 czerwca br.  

 


